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Finansministeren Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

23. juni 2008 

Endeligt svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 61 af 23. juni 
2008 (Aktstykke 190, § 7). 

Spørgsmål: 

Det ønskes i forlængelse af svaret på spørgsmål 13 oplyst, hvorfor der ikke kan 

foretages en korrektion af anlægsniveauet med hensyn til kommunalt ejede an-

lægsboliger ud fra det beløb på 2 mia. kr. som er anført i aftalen side 10?  

Svar: 

Det forudsættes, at der spørges til kommunalt ejede ældreboliger og ikke kommu-

nalt ejede anlægsboliger. 

 

Det er vanskeligt at skønne over kommunernes anlægsudgifter til kommunalt eje-

de ældreboliger i 2009 og frem. Det skyldes, at anlægsniveauet for kommunalt 

ejede ældreboliger i 2009 og frem vil være påvirket af en række forhold i de enkel-

te kommuner samt de overordnede rammer for kommunernes økonomi i 2009, fx 

grundkapitalindskuddets størrelse og anlægsbeslutninger for at opfylde plejebolig-

garantien. Hertil kommer, at der ikke er fastsat et loft for kommunernes anlægs-

udgifter til kommunalt ejede ældreboliger i 2009. 

 

Den skønsmæssige niveaukorrektion på 2 mia.kr. er foretaget med afsæt i blandt 

andet kommunernes regnskaber frem til og med 2007, som ikke nødvendigvis vil 

være dækkende for kommunernes dispositioner på området i 2009 og frem.  

Med venlig hilsen 

Lars Løkke Rasmussen 

Finansudvalget (2. samling)
Aktstk. 190 - Svar på § 7 Spørgsmål 61
Offentligt            


